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18/2013. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült: Recsk Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. október 21-én 
14,00 órai kezdettel megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 
 
Ülés helye: Recski Közös Önkormányzati Hivatal tanácskozóterme 
 
Pócs István polgármester: 
Köszönti a megjelent vendégeket, a Képviselő-testület tagjait. Megállapítja, hogy a testület 5 
fővel jelen van, az ülés határozatképes, azt megnyitja.  Maruzs András képviselő és Dr. 
Sófalvi Antal képviselő igazoltan van távol. 
Jegyzőkönyvvezetőnek Kalmárné Kovács Andreát javasolja. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek felkéri Hugyecz János és Brassai Péter képviselőket. 
Javasolja, hogy a meghívón szereplő első napirendi pontot  tárgyalja meg a Képviselő-testület 
azzal a változtatással, hogy az utolsó képviselő-testületi ülés óta és a mai nap között eltelt 
időszakban tett főbb intézkedéseiről szóló polgármesteri jelentést az első napirendi pont után 
ismerteti.  
Kéri, hogy aki egyetért a napirendi pontokra tett javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal egyetértett a napirendi pontok 
tárgyalására tett javaslattal. 
 
NAPIREND 1./ Megemlékezés az 1956-os forradalomról és a Magyar Köztársaság 

kikiáltásának évfordulójáról. 

Előterjesztő: Pócs István polgármester  
HIMNUSZ 

 
Pócs István polgármester: 
Az ünnepi beszéd írásban csatolva a jegyzőkönyvhöz. 
 

SZÓZAT 
 
Pócs István polgármester: 
Napirend előtt tájékoztatást ad az utolsó képviselő-testületi ülés óta és a mai nap között eltelt 
időszakban tett főbb intézkedéseiről, eseményeiről. 
 

 szeptember 14-én a „TeSzedd” országos felhívás keretében településünkön 63 fő vett 
részt a szemétszedési akción. 

 szeptember 17-én a PEVIK Kft-vel kapcsolatban megbeszélést tartottak az érintett 
települések polgármestereivel, melyen az Egri Hulladékgazdálkodási Társulás vezetője 
Fejes János is jelen volt. Az ülésen 12 polgármester vett részt és közös álláspontot 
alakítottak ki a PEVIK Kft- megkeresésére vonatkozóan, mely szerint a Kft. 
tulajdonrész vásárlást ajánlott a szolgáltatást igénybevevő települések részére. A 
kialakított közös álláspont szerint tulajdonrészt nem kívánnak vásárolni a települések. 
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Időközben a PEVIK Kft. levélben megküldte az önkormányzatoknak a hulladék 
gyűjtésére és szállítására vonatkozó közszolgáltatási szerződésre vonatkozó 
felmondását. Az önkormányzatnak a közbeszerzési eljárást meg kell indítani az új 
közszolgáltató kiválasztására vonatkozóan. A PEVIK Kft. 2013. december 31-ig 
köteles még a közszolgáltatási szerződésnek eleget tenni. Azt nem szeretnék, ha a 
rezsicsökkentésből, üzemanyagár emelkedéséből, e-útdíj, bevezetéséből adódó 
többletköltségeket a település lakosságra hárítanák át.      

 szeptember 18-án részt vett a Parádfürdő-i Kórház Egészségfejlesztő Irodájának 
megnyitóján. Az Iroda különböző lakosságot érintő egészségügyi szolgáltatást, 
tanácsadást, rendezvényt fog biztosítani (gyógytorna, egészségügyi állapot felmérés 
stb.). 

 szeptember 24-én találkozott Dr. Nagy Tibor János úrral a Pétervásárai Járási Hivatal 
vezetőjével és helyettesével Kovács Attila úrral. A megbeszélésen a PEVIK Kft-re 
vonatkozó – a polgármesterekkel közösen kialakított álláspontot – vitatták meg.  

 szeptember 28-án megrendezésre került a Nemzetközi Kórustalálkozó. Ezúton is 
megköszöni A Mátrai Visszhangok Zenei Közhasznú Egyesület Elnökének - Nagy 
Józsefnének - a szervező munkáját, hogy településünkön ismételten magas színvonalú 
rendezvényre került sor.   

 szeptember 29-én településünkön is sor került az országos Szent Mihály napi 
tűzgyújtásra a Községi Parkban, melyen szép számmal részt vettek a recski lakosok. 

 október 2-án az Idősek Világnapja alkalmából a Művelődési Házban köszöntötték a 
település időskorú lakosságát.  

 október 4-én a Szent István Egyetemről érkezetek hallgatók és a Natura 2000 –el 
kapcsolatos megbeszélést folytattak. 

 október 11-én Szociális és Egészségügyi Bizottsági ülést tartottak. 
 október 14-én Szakács Ibolya az Egészségfejlesztési Iroda vezetője kereste fel és az 

Iroda rendezvényeire vonatkozóan tartottak egyeztető megbeszélést. 
 október 14-én rendkívüli képviselő-testületi ülésre is sor került, melyen a szociális 

tűzifa igénylésre vonatkozó támogatási igény benyújtásáról is döntés született. 
 október 16-án a Regionális Munkaügyi Központ Pétervásárai Kirendeltségének 

vezetője kereste meg a téli közfoglalkoztatással kapcsolatban.   
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a temetőben a takarítási, karbantartási munka 
befejeződött. Ennek keretében három olyan helyen létesítettek lépcsőt, ahol a sírhelyeket a 
terepviszonyok miatt csak nehezen lehetett megközelíteni. 
A védőnői szolgálat helyiségeinek teljes felújítása és a bejárati lépcső újraépítése befejeződött 
a közfoglalkoztatásban részt vevő szakemberek által. 
Szintén elkészült a Művelődési Ház helyiségeinek újra festése. 
 
Kéri, hogy a jelentésre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
A jelentésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a 
jelentést elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal tudomásul vette a két ülés 
között végzett munkáról szóló jelentést. 
 
NAPIREND 2./ Tájékoztató a településen működő civil szervezetek működéséről 

Előterjesztő: Pócs István polgármester 
 
 
Pócs István polgármester: 
A Képviselő-testület írásban megkapta a napirendi pontra vonatkozó beszámolót.  
Kéri, hogy a naprendre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
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Kochné Holló Edit képviselő: 
A tájékoztatóval kapcsolatban elmondja, hogy a működő civil szervezetek között a REHOK 
Egyesület nincs felsorolva – amely működő szervezet, köztudott, hogy különböző segítséget 
próbálnak nyújtani a településen élőknek. Itt azok a szervezetek szerepelnek, akik korábban 
az Önkormányzattól anyagi támogatásban részesültek, illetve a község kulturális, sport 
életében szerepet vállaltak. A tájékoztató rövidsége azzal is indokolható, hogy november 
hónapban a működő civil szervezetek beszámolnak majd az éves működésükről, 
problémájukról, illetve a decemberi adventi programok is egyeztetésre kerülnének.  
  
Pócs István polgármester: 
Önkormányzatunk három éven keresztül igen nehéz pénzügyi helyzetben volt, az 
intézmények fenntartása volt az elsődleges megoldandó feladat. Ebben az évben ebből a 
nehéz helyzetből sikerült kikerülni, most már az Önkormányzat rentábilisan tud működni.  
Tervezhetővé válik néhány településfejlesztési feladat, illetve a civil szervezetek – kulturális, 
egészségügyi, sport tevékenység – támogatásának lehetőségét is felül tudják vizsgálni. 
 
Csepregi Béla: 
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy az Erdélyi Barátok Köre Gárdonyi Géza 150. évfordulója 
alkalmából tartandó rendezvényére november 7-én került sor a Művelődési Házban, melyre 
minden érdeklődőt szeretettel várnak. 
  
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki az 
a településen működő civil szervezetek működéséről szóló tájékoztatót elfogadja, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangú szavazattal – hat igen szavazattal - 
elfogadta a tájékoztatót. 
 

63/2013.(X.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete  megvitatta a településen működő civil 
szervezetek működéséről szóló tájékoztatót, melyet – 5 
igen szavazattal – egyhangúan elfogadott. 
  
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
NAPIREND 3./ Indítványok, bejelentések 
 
Pócs István polgármester: 
A Képviselő-testület írásban megkapta Kiss Csapa esperes úr tájékoztató levelét a „Világ 
Királynője Engesztelő Mozgalom”-ra, illetve az urnafal állításával kapcsolatban. 
A levélből látható, hogy  a Római Katolikus Egyháznak nincs tudomása erről a Mozgalomról. 
Véleménye szerint – a kérésnek megfelelően - egy marék föld adományozással eleget lehet 
tenni a Mozgalom kérésének. 
Az urnafal állítással kapcsolatban is leírja az Egyházközösség véleményét. A temetőben 
elkülönített részen urna temető is működik, illetve a normál méretű sírhelyen is elhelyezhető 2 
db, dupla sírhelyen 4 db urna. Ezen lehetőségek az eddigi igényeknek megfeleltek és 
elegendőnek bizonyultak.  
Javasolja a Képviselő-testületnek a plébános úr tájékoztatását elfogadni. 

Create PDF files without this message by purchasing novaPDF printer (http://www.novapdf.com)

http://www.novapdf.com
http://www.novapdf.com


5 
 
 
Varró Gyuláné címzetes főjegyző: 
Elegendő a Képviselő-testületnek tudomásul vennie a tájékoztatást. A temető egyházi 
kezelésben van, ezért alapvetően az Önkormányzat csak felajánlhatja támogatását az urnafal 
létesítésére, amennyiben ezt az Egyházközösség tervezné, azonban a levélből kiderül, hogy 
egyenlőre ezt nem kívánják igénybe venni. A tájékoztatást elegendő tudomásul vennie a 
Képviselő-testületnek. 
 
Pócs István polgármester: 
Javasolja a Képviselő-testületnek vegye tudomásul a plébános úr tájékoztatását. 
 
Szerémy Béla recski lakos: 
Információi szerint az izraelita temetők felújítására pályázati lehetőség is nyílik. Javasolja, 
hogy a recski temető ezen részét is próbálják meg rendbe tenni. 
 
Pócs István polgármester: 
Köszöni a tájékoztatást. Elmondja, hogy az Önkormányzat együttműködési megállapodást 
kötött az Izraelita közösséggel a temető rész karbantartására vonatkozóan. Ennek megfelelően 
a temető ezen részét folyamatosan karbantartjuk. 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további indítványaikat, bejelentéseiket. 
 
Varró Gyuláné címzetes főjegyző: 
A Képviselő-testület megkapta a karácsonyi díszkivilágításra vonatkozó előterjesztést. A 
Blachere Illumination Hungary Kft. (Gyöngyös) pályázati felhívást juttatott el az 
Önkormányzathoz, mely szerint 50 %-os kedvezménnyel szerezheti be a karácsonyi 
fénydekorációs eszközöket. 
Az előterjesztésben több önkormányzati intézményre, illetve a Kossuth L. úton a 
villanyoszlopokon lévő motívumok pótlására, cseréjére vonatkozóan készítették el a 
költségvetést.  
Az Önkormányzat épületén a régi fényfüzér meghibásodott, leszerelése vagy cseréjére lenne 
szükség. A díszítés a Könyvtár épülete irányában is bővíthető lenne.     
Az óvoda díszítéséhez is hasonló mennyiségre lenne szükség, mint az Önkormányzat 
épületéhez.  
A Kossuth L. úton jelenleg 24 db motívum lecserélésére lenne szükség. A hópihe 
motívumokat 25.000.-Ft/db kedvezményes áron lehetne beszerezni a jelenlegi pályázati kiírás 
keretében. Korábban 60x60 cm-es motívumok kerültek beszerzésre – amelyek kicsinek 
bizonyultak - , jelenlegi előterjesztés alapján 90 cm x 90 cm-es, sárga fényű, ledes motívumok 
beszerzését javasolják. 
A település központjában felállításra kerülő fenyőfára 20 méteres ledsor beszerzését 
javasolják. 
 
Az előterjesztésben szereplő javaslatokra vonatkozóan kéri a Képviselő-testület 
állásfoglalását.  
Célszerű lenne, ha a képviselő-testület előnyben részesítené a jelenlegi pályázati támogatással 
megvásárolható 90x90 cm méretű hópihe motívum beszerzését. 
 
Pócs István polgármester: 
A meglévő díszítő elemeink tönkrementek, cseréjük szükséges lenne. Az eszközök 
beszerzését lehet bővíteni a későbbiek folyamán is. Az előterjesztés alapján négy épületre - 
helyre javasolja a fénydekorációs eszközök beszerzését.  
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Kochné Holló Edit képviselő: 
A Kossuth L. úton lévő motívumok nagyon hiányosan világítanak, a cserén kívül javasolja, 
hogy település központi részén sűrűbben kerüljön elhelyezésre. 
 
Varró Gyuláné címzetes főjegyző: 
Ebben az esetben javasolja, hogy az önkormányzati épületek díszítését elhagyva a Kossuth 
úton kerüljön lecserélésre, illetve bővítésre a fénydekoráció. 
A meglévő 24 db fénydekoráció lecserélését, illetve újabb 12 db motívum beszerzését 
javasolja, tartókonzollal, szereléssel együtt megpályázni. Ezeknek a motívumoknak a 
beszerzésére 50 %-os kedvezmény pályázható meg. 
 
Pócs István polgármester: 
Az előterjesztésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy 
aki egyetért a karácsonyi díszkivilágításra vonatkozó pályázat benyújtásával - a Kossuth L. út 
fénydekorációs motívumainak lecserélésére, illetve további 12 db motívum tartókonzollal, 
szereléssel együtt történő beszerzésére - kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselő-testület egyhangúan – öt igen szavazattal - elfogadta a 
tájékoztatót. 
 

64/2013.(X.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete egyhangúan – öt igen szavazattal - úgy döntött, 
hogy a Blachere Illumination Hungary Kft. (Gyöngyös, 
Belváros tér 6. 1/4.) által „Szülinap 2013” c. felhívására 
pályázatot nyújt be. 
A Képviselő-testület   

 36 db K6421-90L cikkszámú motívum és  
 12 db tartókonzol beszerzésére nyújtja be 

pályázatát.  
A Képviselő-testület 2013. évi költségvetésében biztosítja 
a pályázathoz szükséges önerőt, melynek 
összege1.177.290 Ft. 
  
Határidő: pályázat benyújtására 2013. október 25. 
Felelős: polgármester 

 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további indítványaikat, bejelentéseiket. 
Hugyecz János képviselő: 
Az érbánya rekultivációs munkájával kapcsolatban tesz észrevételt, mely szerint a meddő 
szállítása során nagy por keletkezik a közvetlen lakókörnyezetben, az ércbánya lakótelepi 
utak járhatatlanokká váltak. Információi szerint a régi raktár épület helyén egy újabb 
zagytározó (ülepítő) építését tervezik – erre vonatkozóan tájékoztatást javasol kérni a 
MECSEK ÖKO Zrt-től.  Ez veszélyes lehet a település lakosságára nézve is. 
 
Sztrapkó Gáborné ércbánya lakótelepi lakos: 
Az Ércbánya lakótelep 21/1. sz. alatt lakik. Az ottani lakosság problémáját tolmácsolja. A 
rekultivációs munkálatok megkezdésekor a MECSEK ÖKO képviselői többször tartottak 
lakossági tájékoztatást, fórumot, ahol tájékoztatást nyújtottak az elvégzendő feladatokról és 
várható következményeiről. Tudták, hogy a meddőt el fogják szállítani, azonban azt nem 
tudatták, hogy ott a helyszínen fogják átrostálni, mely igen nagy porral jár. Állítólag a meddő 
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mérgező és azért kell elhordani – akkor az ebből a rostálási folyamatból keletkező por vajon 
mennyire ártalmas? Az idősek otthonával szemközti területen elkezdődött egy tároló építése, 
ahová a mészkő kerül. A lúgosító medencébe savas vizet fognak vezetni. Ebből a folyamatból 
keletkező veszélyes anyagok is mind a levegőbe, közvetlenül a lakókörnyezetbe kerülnek, 
melynek igencsak egészségkárosító hatása lesz. 
További problémájuk a közvilágítás hiánya – az ÉMÁSZ szerint bányaterület, a Mecsek ÖKO 
szerint ÉMÁSZ-hoz tartozik. 
 
Hugyecz János képviselő: 
Megerősíti az elhangzottakat, valamint elmondja, hogy a zagytározó meddőre történő építése, 
illetve a faluhoz való közelsége igen veszélyes lehet – a meddőhányón most is szakadozik le a 
fal. 
 
Pócs István polgármester: 
Az ismertetett problémákra vonatkozóan javasolja, hogy a Képviselő-testület bízza meg azzal, 
hogy a MECSEK ÖKO Zrt-vel, a Tata-i Környezetvédelmi Zrt-vel, valamint a kivitelező 
céggel felvegye a kapcsolatot.  
A visszajelzésről írásban fogja tájékoztatni az ércbánya telepi lakosok képviselőjét. 
 
Kaleta László recski lakos: 
A Hunyadi út 3-5. sz. alatti, illetve a környékbeli lakosság kérelmét továbbítja, mely szerint 
kezdeményezni javasolják egy buszmegálló létesítését a társasház közelében. A legközelebbi 
buszmegálló távol esik lakóhelyüktől, idősebb emberek nehezen tudják megközelíteni. 
Továbbá javasolja a Közútkezelő Kht. felé továbbítani a József Attila útszakaszon lévő mély 
gödör megszüntetésére vonatkozó lakossági kérést. 
 
Pócs István polgármester: 
A 2411-es útszakasz problémájára vonatkozóan felveszi a kapcsolatot Közútkezelő Kht-vel. 
A buszmegálló létesítésére a közelmúltban már történt kezdeményezés recski lakosok 
részéről, az erre vonatkozó kérelmet továbbítani fogják a Közútkezelő Kht-felé. 
A buszmegálló létesítés szigorú szabályokhoz kötött, azonban az Önkormányzat támogatja 
ezen lakossági kezdeményezést. 
 
Pócs István polgármester: 
További kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért megköszönte a részvételt és az ülést 16,05 
órakor bezárta. 
 

K.mf. 
 
 
 Pócs István Varró Gyuláné  
 polgármester címzetes főjegyző  
 
 

 Brassai Péter Hugyecz János 
 jegyzőkönyvhitelesítő jegyzőkönyvhitelesítő 
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